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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA DEL CONSELL MUNICIPAL D’INFANTS DE TARRAGONA 
CELEBRADA EL DIA 14 DE MAIG DE 2019 
 
Assisteixen a la sessió 
 
PRESIDENT DELEGAT 
 
Francesc Roca Rosell 
 
VOCALS 
Ma. Josefa Rivas Hernández 
Francesc González Forcadell 
Pol Díaz Colodrero 
Roc Solé Campos 
Lola González Herrera 
Pol Barrufet Bordas 
Edgar Valls Salla 
Cristina Holgado Martínez 
Abril Fernández Hidalgo 
Izán Rubio Sánchez 
Erika Kngazkina Purcino 
Estefania Pesciarelli Padure 
Avril Franch García 
Blai Van Kercichoven Navarro 
Ruby Varela Delaney 
Janina Infante Oliveres 
Juny Amigó Arjona 
Gloria Sánchez Giarrusso 
Pablo Lázaro Larive 
Lluc Vilaró Martín 
Laura Pozo Mendoza 
Xu Ying Chen 
Laura Yasmina Ríos Sánchez 
Samuel Karrim Djadri Martos 
Blai Sanz López 
Carla Escobar Jerez 
Julia García Domènech 
Chaima Lahnin 
Nadia Mimouni 
Naia Perex Esquitino 
Aleix Vilanova Rodríguez 
Noa Zaragoza Ruiz 
Yaiza Reyes Carmona 
Arnau Colet Guindo 
Alejandro Fragoso Ortiz  
 
GRUP DE JOVES 
Mireia Mejías Roca 
Laia Massó Guerra 
 

SECRETÀRIA DELEGADA 
 
Maria Rosa Nevado Silva 
 
NO ASSISTEIXEN 
 
Excusats 
Montserrat Fortuny Lahoz 
Elvira Ferrando Gómez 
Jordi Alfaro Esbrí 
Enric Rovira Daufí 
Ferran Riscos Vilaró 
Clàudia Mateu Pastor 
Eraide Muñiz Ballestero 
 
No assisteixen 
Sonia Orts Leiva 
Maria Elisa Vedrina Conesa 
Ivana Martínez Valverde 
Josep Maria Prats Batet 
Núria Bota Cobau 
Manel Güell Agramunt 
Mariona Serra Alcalde 
Teo Martínez Wroblewski 
Kaylee Sáenz Cortes 
Xu Ying Chen 
Noa Zaragoza Ruiz 
Yasmina El Gouy 
Carla Pulido Navarro 
Sandra Pulido Navarro 
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Essent les 18.00 hores, del dia 14 de maig de 2019, es reuneixen al Saló de Plens de 
l’Ajuntament de Tarragona, les persones referenciades, per tractar el següent ordre del dia: 
 
1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ DEL CMIT, CELEBRADA EL DIA 6 
DE JUNY DE 2018 
S’aprova per unanimitat. 

2.- PARAULES DE LA PRESIDÈNCIA 
Pren la paraula l’alcalde president del Consell per informar que no es pot quedar a la sessió per 
motius d’agenda i agreix la feina feta pels petits consellers i conselleres, perquè considera que 
han exercit de ciutadans de primera, i comenta als pares, mares, avis i àvies que ho han fet des 
de l’altruisme, sense esperar res a canvi, per això dóna les gràcies a tots i a totes. 
 
Posteriorment indica que serà el conseller, Sr. Roca, president delegat qui presidirà aquest 
plenari. 

3.- PRESENTACIÓ DEL TREBALL PORTAT A TERME DURANT EL CURS 2018-2019 
El president delegat comença donant la paraula la consellera Ruby Varela i als consellers Aleix 
Vilanoca i Alejandro Fragoso, que expliquen que “primer de tot voldrien informar-vos de les 
activitats que hem estat fent durant aquest any al Consell d’Infants de Tarragona. 

Com Consell d’Infants hem tingut l’oportunitat d’organitzar la festa del Dia Universal dels Drets 
dels Infants, el 24 de novembre, al matí, a la Plaça Corsini. 

Vam decidir que la festa havia de tenir activitats per a totes les edats, per això vam organitzar: 
concert de música amb els alumnes de l’Escola de Música, dansa, pinta cares, tallers de 
manualitats i  robòtica, i taller d’adorn de Nadal amb els alumnes del Col·legi Joan Roig. 

Conjuntament amb nosaltres, l’Empresa Municipal de Transport (EMT), va celebrar el desè 
aniversari de la targeta de transport gratuïta pels infants de Tarragona, i va posar un autobús a la 
plaça perquè els infants poguéssim pujar i ser conductors d’autobús. 
Amb el Departament de Cooperació de l’Ajuntament de Tarragona i amb el Club dels 
Tarraconins vam gaudir de l’Exposició sobre els Drets dels Infants i d’acolorir  els drets. 

Des del Consell també van posar una carpa per informar els infants de què és el CMIT i 
nosaltres vam estar en ella donant informació a totes les persones que es van apropar, a la 
carpa, i vam preparar un taller de la mascota del Consell. 
Vam participar activament en la festa des de la seva organització, ajudant als més petits i gaudim 
de la festa amb tots els infants de Tarragona.” 

Es continua amb les intervencions dels consellers Roc Solé, Pol Barrufet, Edgar Valls i la 
consellera Lola González, que esposen que “la valoració de la festa va ser molt positiva en 
general, destacant la varietat d’activitats que s’oferien, les moltes actuacions de l’escenari, 
l’esmorzar del qual vam poder gaudir, i per últim, ens va agradar molt l’activitat de robòtica, ja 
que, era per la nostra edat, la visita guiada per l’autobús i les fotografies que ens vam fer amb la 
càmera instantània. 

Com a aspectes a millorar destaquem que, tenint en compte, la gran afluència de gent que hi va 
haver, l’organització de les diferents activitats es va veure afectada perquè hi va haver infants 
que no van poder participar en totes les que volien.  

Per l’any vinent, volem celebrar conjuntament, amb una festa, el Dia Universal dels Drets dels 
Infants i el desè aniversari del Consell, tot això, ho preparem el primer trimestre del Consell. 
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També us volem informar que com cada any, el Consell ha participat en el Parc de Nadal amb 
l’activitat “La ciutat dels drets dels Infants”, un pòster on es va voler donar difusió, entre el més 
petit, dels drets que tenen com infants que són. 
 
Com assistents del Parc de Nadal, hem valorat positivament les polseres que hi havia en cas de 
pèrdua perquè ens trobàvem més segurs, la gran varietat d’activitats noves que hi havia i que es 
pogués tornar a entrar el mateix dia sense tornar a pagar.  
 
Com a aspectes a millorar creiem que algunes activitats haurien d’haver estat diferent, ja que, 
per exemple, la pista de gel no era de gel i, per aquest motiu no es podia patinar bé i, que els 
inflables estaven massa inflats i que, per això, quan saltàvem ens fèiem mal. 

Respecte a la Cavalcada de Reis, alguns membres del consell d’infants va participar, i por això, 
hem valorat i debatut alguns aspectes. Hem destacat com un aspecte a millorar, important, que 
hi hagués més vigilància, ja que alguna persona es va endur bosses de caramels i, que caldria 
millorar la repartició dels personatges a les carrosses estigués més compensada perquè hi havia 
carrosses en les quals no cabien bé.  
 
També s’ha valorat molt positivament la gran varietat de carrosses que hi havia a la cavalcada i 
la realització de les disfresses perquè estaven molt ben fetes.”   

El president delegat dóna la paraula  a les conselleres Abril Fernández, Cristina Bunoiu  i el 
conseller  Izan Rubio, que indiquen que, “des de TAC12 ens vam invitar a participar en el 
programa Connecti.cat, en directe, el 20 de novembre amb motiu del Dia Universal dels Drets 
dels Infants.  

Vam explicar les diferents actuacions sobre els drets que fem des del Consell i vam informar que 
hi ha moltes coses que volem millorar però que són conscients que totes no poden arreglar-se, 
però que nosaltres continuem treballant per millorar les coses que consideren que s’han de fer 
en la nostra ciutat mitjançant el consell.” 

A continuació prenen la paraula la consellera Ruby Varela i el Conseller Pablo Lázaro, per 
informar que “l’1 d’abril ens van invitar als estudis de TAC12 a participar en el programa SOM-HI. 
Ens vam preguntar què és i què es fa al Consell? Vam parlar sobre el desè aniversari del Consell 
Municipal d’Infants i sobre la seva trajectòria durant aquests deu anys.  

Vam explicar tot el que hem fet i el que volem aconseguir, com per exemple, la Campanya  que 
vam fer en contra del maltracte d’animals. 

Va ser molt interessant veure com es treballa en un plató de televisió.” 

Seguidament es dóna la paraula a la consellera Carla Escobar, i als consellers Samuel Karrim i 
Blai Sanz, que volen informar que “de les diferents activitats que tenim pendents fins a final del 
curs 2018-2019. 

El pròxim divendres 17 de maig els membres del Consell estem convidats a participar en el 
programa L’Aventura de Conversar, com cada any, per informar de totes les propostes que 
presentarem al Plenari. 

Us informem que el consell està invitat a participar en la Jornada Tarragona ciutat de drets, ciutat 
de la infància, el 22 de maig al Palau Firal i de Congressos. Informarem els altres infants de 
Tarragona sobre què és i què fem al nostre Consell. 
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Des d’UNICEF ens han convidat a presentar candidatures per formar part del Grup Impulsor, 
preparador, del VI Encuentro estatal de consejos de participación infantil y adolescente, que 
encara no està decidit on es farà.  
Igual que ho vam fer a l’anterior Encuentro presentarem les candidatures perquè el nostre 
Consell formi part d’aquest Grup Impulsor.” 

Continua la consellera Cristina Holgado per explicar que, ”aquest any  des del Consell Municipal 
d’Infants de Tarragona hem treballat la ciutat. El projecte es diu: La nostra ciutat ideal, una ciutat 
per infants dissenyada per infants.  

Per tal de dissenyar una ciutat des del nostre punt de vista vam crear diferents comissions per a 
treballar en petit grup i així especialitzar-nos. Les comissions han estat les següents: 

- 6è ha treballat: Participació, informació, salut i jocs i esports. 

- 5è ha treballat: Educació, família, medi ambient i seguretat.” 

Continua la sessió amb les intervencions de les conselleres Erika Kngazkina i Janina Infante que 
expressen que “cada grup ha realitzat, des de la seva comissió i el seu àmbit, un treball de com 
volia que fos la seva ciutat. Tot això ho hem debatut durant les sessions, fins a arribar al que 
volem de Tarragona.  

Per això hem creat una carta on hem redactat per a tots vosaltres les propostes que, com a 
Consell d’Infants de Tarragona, i des de la nostra visió com a infants creiem que s’haurien de 
millorar els següents aspectes de la nostra ciutat, Tarragona.  
  
Us presentem la CARTA DEL CONSELL D’INFANTS DE TARRAGONA 
Benvolguts i Benvolgudes, 

Us volem explicar que veuen els nostres ulls, quines necessitats creiem que es podrien millorar 
de la nostra ciutat, juntament pensant en els drets de tots els infants que viuen a Tarragona. Ens 
agradaria deixar constància en aquesta carta, de tot el que hem treballat durant les sessions en 
el Consell d’infants del curs escolar 2018-2019.”  

Comença la lectura de la carta amb la consellera Avril Franch i el conseller Blai Van 
Kercichoven, dient que “Un dels nostres drets és, el dret a la salut i a l’assistència mèdica.  

Sabem que aquest dret es compleix, ja que, cada cop que ens posem malalts, podem anar al 
metge i ens atenen i ens donen medicació, si cal, perquè puguem tornar a jugar.  

Només volem una petita millora. Les estones d’espera es fan molt llargues i ens trobem que si 
n’hi ha joguines, només hi ha pels més petits i llavors l’espera es fa molt més llarga, ja que, no 
tenim res a fer. A més als televisors, normalment posen notícies i documentals i això ens 
avorreix molt. Ens agradaria que hi hagués jocs per a infants més grans i, si pot ser, als 
televisors posessin dibuixos o pel·lícules per a nosaltres.”  
 

La consellera Gloria Sánchez llegeix el següent dret que diu que, “Som infants compromesos 
amb el medi ambient i un dels nostres drets diu que tenim dret a gaudir d’un entorn natural sense 
contaminació. 

Per això volem crear una campanya per a la recollida de brutícia a les platges perquè  ens 
agradaria poder gaudir-les tot l’any. Des de les escoles i amb l’ajuda dels adults, un cop acabada 
la temporada d’estiu ens agradaria fer jornades on els més petits i els més grans de la ciutat es 
reuneixin per a cuidar les nostres estimades platges.”  
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El president delegat dóna la paraula als consellers Juny Amigó i Lluc Vilaró, que indiquen que, ”A 
més, tenim dret al lleure i al joc, a l’esport i a una vida saludable. 

Com podríem aconseguir tot això? Hem pensat a adaptar els parcs a totes les edats creant 
zones d’escalada, tirolines i gronxadors per als infants que tenen més de 8 anys. D’aquesta 
manera podríem jugar i fer esport alhora.” 
 

Les conselleres Laura Pozo i Laura Ríos, llegeixen un altre dret, que diu que, “Tenim dret a la 
seguretat, a la protecció contra el bullying, l’abús i el maltractament. 

Per això proposem que hi hagi més policies durant les hores d’entrada i sortida de les escoles, ja 
que molts infants que marxen sols a casa han patit situació de robatoris mentre caminaven cap a 
casa seva.  
 
El conseller ens va explicar que volien aconseguir una ciutat on els infants fossin tranquils cap a 
casa i creiem que fent rutes segures i vigilades per adults, ho podríem aconseguir.” 
 

Seguidament les conselleres Julia García, Chaima Lahnin i Nadia Mimouni presenten una altra 
proposta, que diu que, “També ens agradaria fer una proposta. Tenim dret a la informació i 
ens agradaria estar informats de les notícies de la nostra ciutat. 

Els nostres pares i mestres ens van explicant els fets importants, però les notícies estan escrites 
per adults i a nosaltres se’ns fa molt pesat llegir-les. 
 
Per aquest motiu, proposem fer una plataforma per a infants on les notícies importants de la 
nostra ciutat i, si pot ser, del món, estiguessin explicades de manera que nosaltres les 
entenguem.” 
 

La consellera Yaiza Reyes indica que “Tarragona ens dóna l’oportunitat d’exercir el nostre 
dret d’expressar la nostra opinió i de ser escoltats mitjançant el Consell Municipal 
d’Infants, però, què passa amb la resta d’infants?  

Ens agradaria fer jornades participatives on no només hi hagués dos representants de cada 
escola, sinó més per a poder debatre, pensar i parlar dels aspectes importants que afecten els 
infants.”  
 

El president delegat dóna la paraula als consellers Arnau Colet i Alejandro Fragoso, i exposen 
que “Com tots els infants de Tarragona tenim dret a l’educació i som conscients que 
aquest dret es compleix perquè anem a l’escola cada dia, però, i si anem una mica més 
endins? 

Ens agradaria poder jugar i aprendre alhora. Ens agradaria fer l’escola més atractiva i que no 
siguin hores i hores de teoria perquè després tenim el cap atabalat.” 
 

Per finalitzar les intervencions, es dóna la paraula  a la  consellera Naia Perex i al conseller Aleix 
Vilanova, que  diuen als presents que, “moltes gràcies per escoltar les nostres propostes i 
esperem treballar tots plegats per a aconseguir-les. 
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Us fem entrega de la Carta del Consell Municipal d’Infants per continuar treballant per la nostra 
ciutat.” 
 

4.- INFORMACIÓ DEL GRUP DE JOVES DEL  CONSELL D’INFANTS DE TARRAGONA 
El president delegat dóna la paraula a la consellera Mireia Mejías, del Grup de Joves, la qual 
informa en nom del Jordi Alfaro que no ha pogut venir per trobar-se malalt que, “el Consell 
Nacional dels Infants i els Adolescents de Catalunya (CNIAC) es va reunir el passat 11 de maig a 
Barcelona i es van treballar sobre dos objectius: 

- Informar què havia passat amb el consell, perquè no s’havia reunit en un any, i buscar 
mesures perquè no tornés a passar. 

- Reunir-nos amb el director general de desenvolupament sostenible de Catalunya per si 
estàvem interessats amb involucrar-nos amb aquesta causa. 

També us informo que aquest any jo termino el meu mandat i per això s’ha de fer la renovació 
dels dos membres del CNIAC.” 

Continent les intervencions amb la consellera Lai Masso que explica que, “com a Grup de Joves 
he pogut gaudir de moltes experiències i fer activitats molt enriquidores, com quan vam anar el 
Jordi i jo a Barcelona al diari Ara per gravar un vídeo i una secció al diari, hem organitzat fetes 
encarades als joves i més activitats. 

Creiem que el grup de joves hauria d’estar format pels infants i adolescents de 12 a 17 anys. 
 
Pensem que tindrien preferència els nens que hagin estat en el consell i perquè pugui venir gent 
de fora hauríem de fer alguna publicitat conforme hi ha aquest grup i està obert a tothom 
d'aquesta franja d’edat. 
 
S'hauria d'informar els centres que no tinguessin representant perquè convoquessin unes 
eleccions entre els alumnes. Màxim 3 representants per centre. 

També es podria convocar una assemblea per tots els joves, encara que no formin part del 
consell, perquè poguessin participar físicament en una sessió i aportar la seva veu. 
 

El representant i membre del consell no ha d'oblidar mai que no és un càrrec individual: porta les 
veus de tota la classe.  

També considerem que ens hauríem d’organitzar de manera que tothom tingues un rol a dins del 
grup, és a dir, que un sigues el secretari, un altre el moderador i així…” 
 
Seguidament la consellera Mireia Mejías, indica que, ”Creiem que una bona proposta per 
treballar seria el reciclatge de llibre en les escoles i projecte més econòmiques que es puguin 
adaptar a tothom. 

Una altra proposta per l'any que ve seria crear una pàgina web en la qual els joves de la ciutat 

puguin donar la seva opinió sobre els temes que els preocupen, i així podríem estar més 

connectats amb tots ells i elles.  

Per finalitzar, us informem que els membres del Consell, del grup de 6è, que han demanat 
continuar formant part del Consell l’any vinent són: Nadia Mimouni, Pablo Lázaro, Izan Rubio, 
Blai Sanz, Abril Fernández, Lluc Vilaró, Cristina Burnoiu, Arnau Colet i Kaylee Sáenz. 
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Tenim en compte que els membres del Consell d’Infants volem continuar participant en el 
Consell i considerant que el Grup de Joves serà l’impulsor de crear un nou consell de Joves, 
proposem que durant el primer trimestre del curs 2019-2020 es pugui treballar perquè: 

El Consell Municipal d’Infants de Tarragona es pugui convertir en un Consell Municipal d’Infants i 
adolescents de Tarragona,  el qual estigui format per dos Consells, el d’Infants i el de Joves.” 

5.- APROVACIÓ DE NOMENAMENT DELS NOUS REPRESENTANTS DEL CMIT AL CNIAC 
La secretària delegada informa que, “el CMIT té dues places al Consell Nacional dels Infants i els 
Adolescents de Catalunya que estan ocupades per: Jordi Alfaro i Gemma Ibañez que causen 
baixa pel curs vinent per això van inicial al Consell un procés de selecció de candidats. 

Primer, van presentar candidatura, els següents membres del CMIT 

 Per Grup de Joves: Mireia Mejías. 

 Pels infants: Samuel Karrim Djadri, Eraide Muñiz, Aleix Vilanova i Avril Franch. 
Es va votar i el resultat van ser: 

 Representant del Grup de Joves: Mireia Mejías. 

 Representant d’Infants: Avril Franch 
o Suplents: Samuel Karrim Djadri, Eraide Muñiz i Aleix Vilanova. 

 
Si tothom està d’acord, aprovaríem el nomenament de la Mirieia Mejías i de l’AVril Franch com a 
representants del CNIAC. 

Quedaria pendent les aprovacions i autoritzacions dels familiars.” 

Es demana l’aprovació dels membres del Consell i queda aprovada per unanimitat. 

6.- LLIURAMENT DE DIPLOMES ALS CONSELLERS I A LES CONSELLERES DE 6È, I ALS 
CENTRES 
 
Es fa entrega dels diplomes als consellers i les conselleres del 6è que finalitzen al Consell i als 
centres participants, que són: 
 
ESCOLA CÈSAR AUGUST 6è Clàudia Mateu Pastor 

COL·LEGI VEDRUNA SAGRAT COR 6è Pol Barrufet Bordas 

  6è Edgar Valls Salla 

COL·LEGI EL CARME 6è Abril Fernández Hidalgo 

  6è Izan Rubio Sánchez 

COL·LEGI JOAN ROIG 6è Maria Cristina Bunoiu 

  6è Kaylee Sáenz Cortes 

ESCOLA EL MIRACLE 6è Ruby Varela Delaney 

  6è Andrea Clementov 

ESCOLA SANT DOMÈNEC DE GUZMAN  

6è Pablo Lázaro Larive 

6è Lluc Vilaró Martín 

ESCOLA PAU DELCLÒS 6è Xu Ying Chen 

  6è Laura Yasmina Ríos Sánchez 

ESCOLA PONENT 6è Blai Sanz López  

  6è Carla Escobar Jerez  

ESCOLA RIU CLAR 6è Nadia Mimouni  

COL·LEGI LA SALLE TARRAGONA 6è Noa Zaragoza Ruiz 

6è Yaiza Reyes Carmona 

6è Arnau Colet Guindo 

6è Alejandro Fragoso Ortiz 

 
CENTRES: 

ESCOLA CÈSAR AUGUST 

COL·LEGI VEDRUNA SAGRAT COR 
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COL·LEGI EL CARME 

COL·LEGI JOAN ROIG 

ESCOLA EL MIRACLE 

ESCOLA SANT DOMÈNEC DE GUZMAN  

ESCOLA PAU DELCLÒS 

ESCOLA PONENT 

ESCOLA RIU CLAR 

COL·LEGI LA SALLE TARRAGONA 

COL·LEGI LESTONNAC L'ENSENYANÇA 

 
Per finalitzar el president delegat del Consell indica que han passat quatre anys i que ha après 
molt dels infants, i que com el Consell es troba a l’IMET ha pogut gaudir del somriure i de la 
vitalitat dels infants i joves d’aquest Consell. Per això, desitja als infants que mantinguin la il·lusió 
i que continuïn sent crítics. 

També agraeix a les escoles i als equips docents, la seva participació en el Consell.  

Als pares, mares, avis i àvies, els recorda que tenen un tresor i que ell, com avi, sap que és molt 
important mantenir viu aquesta il·lusió. 

També indica que farà arribar totes les propostes presentades, avui al Plenari, als altres 
consellers de l’Ajuntament. 

El president delegat finalitza informant que, a Madrid, l’Ajuntament de Tarragona va obtenir un  
reconeixent del Projecte TEI (Tutoria entre Iguals), sobre el Bullying, i que aquest repte va sortir 
del Consell. Aquest projecte s’està portant a terme en moltes escoles i centres concertat de 
Tarragona. 

S’acomiada dels presents dient que sempre tindrà la imatge dels somriure dels infants. 

Es dóna per acabada la sessió Plenària sense cap altre tema a tractar, i essent les 18.45 hores 
del dia indicat al començament, s’aixeca la sessió per ordre de la Presidència, la qual cosa jo, 
secretària delegada, certifico. 

 
La secretària delegada, 

Vist i plau 

El president delegat, 
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